
Protokół Nr XVII/08 
z obrad XVII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 30 grudnia 2008 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 15 radnych. 
 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Marek Jankowski 
8. Tadeusz Krasowski 
9. Andrzej Kunicki 
10. Grażyna Płonowska 
11. Leszek Franciszek Radulski 
12. Jan Szmurło 
13. Antoni Szpakowski 
14. Ryszard Wietoszko 
15. Feliks Aleksander Wróblewski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
 

1. Ks.prałat Janusz Łoniewski Dziekan Brański 
2. Franciszek Skowroński Wiceprezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
3. Kazimierz Krzemień Radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
4. Stanisław Bolesta Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 
5. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
6. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
7. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 
8. Józef Michałowski Dyrektor GZK 

 
oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady XVII sesji rozpoczęto kolędą ”Wśród Nocnej Ciszy...”. 

 
Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 900  dokonał otwarcia 
obrad XVII sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy oraz na podstawie listy obecności 
stwierdził quorum, tym samym prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na 
posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Przewodniczący Rady poinformował, że 
radni otrzymali w ustawowym terminie w formie pisemnej materiały na sesję z porządkiem obrad i 
projektami uchwał. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 
poprawek  do porządku. Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji w 
brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 
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a) uchwalenia budżetu gminy na rok 2009, 
� przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta; 
� przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały    

budżetowej, 
� przedstawienie opinii komisji stałych Rady, 
� przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji, 
� dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
� głosowanie uchwały budżetowej, 
b) przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Kraina Bobra, 
c) przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009, 
d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2009 

rok, 
e) zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 

6. Zajęcie stanowiska rady gminy w sprawie planowanego przedsięwzięcia Zakładu Selekcji, 
Segregacji i Produkcji Paliw z Odpadów oraz Składowania Odpadów Azbestowych na 
terenie gminy Klukowo, ujętego w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami dla 
Województwa podlaskiego na lata 2007-2010. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad XVI sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XVI sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania. 
  
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad.5a) Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na rok 2009. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Wójtowi Gminy, który powiedział, iż projekt budżetu 
radni otrzymali w ustawowym terminie, był on również przedmiotem analizy i dyskusji  podczas 
posiedzeń komisji stałych rady. Wójt poinformował, że będzie przedstawiał część opisową do 
projektu budżetu na 2009 r. a radni w trakcie czytania mogą na bieżąco zadawać pytania oraz prosić 
o wyjaśnienia. Radni nie zgłosili uwag do projektu budżetu. 
Wójt Gminy poinformował, iż budżet będzie w miarę potrzeb na bieżąco aktualizowany, gdyż 
jeszcze się nie zdarzyło aby w pierwotnym kształcie dotrwał do końca roku. Jest to budżet bardzo 
ambitny lecz możliwy do zrealizowania. Na pewno nie zaspakaja wszystkich „marzeń” 
mieszkańców gminy, chociaż starano się jak najwięcej zadań ująć do realizacji w 2009 roku. Na 
najbliższej sesji zastanowimy się nad podziałem nadwyżki budżetowej z br., na jakie zadania ją 
rozdysponować. Wójt porosił radnych o zajęcie stanowiska w sprawie ubezpieczenia majątku 
gminy i dróg gminnych na 2009 rok. Przedstawił propozycję ubezpieczenia wszystkich budynków 
szkół, remiz, świetlic wiejskich i budynku urzędu gminy. Natomiast nie obejmować 
ubezpieczeniem starych budynków „rozpadających się” po zlewniach mleka takich jak np.: w 
Puchałach Starych, Kiewłakach czy Lubieszczach. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za takim 
rozwiązaniem. Wójt przypomniał radnym, iż swego czasu na sesji podjęto uchwałę przekształcającą 
dużą ilość dróg gruntowych na drogi gminne. Wójt proponuje objąć ubezpieczeniem tylko te ciągi 
dróg gminnych, którymi mieszkańcy najczęściej jeżdżą, tj. między miejscowościami a nie między 
polami. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za takim rozwiązaniem. 
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� Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr II.0131-6-42/08 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 grudnia 2008 r. w sprawie 
wydania pozytywnej opinii o projekcie budżetu Gminy Brańsk na 2009 r. oraz dołączonej 
do niego prognozie kwoty długu. 

� Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 
przedstawił pozytywną Opinię Nr 21/18/08 w sprawie projektu budżetu gminy i zamierzeń 
gospodarczych na 2009 rok. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną 
Opinię Nr 23/16/08 z dnia 17 grudnia 2008 r. w sprawie projektu budżetu gminy i 
zamierzeń gospodarczych na 2009 rok. 

� Wójt Gminy podziękował członkom Komisji Rady za wydane pozytywne opinie w sprawie 
projektu budżetu Gminy Brańsk na 2009 rok. Zapewnił, iż budżet będzie na bieżąco 
analizowany i w zależności od potrzeb zmieniany.  

� Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. Rada Gminy głosami 15-za,  przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0,  podjęła 
Uchwałę Nr XVII/136/07 w sprawie budżetu gminy na rok 2009. / uchwała w załączeniu 
do protokołu/.  

Wójt Gminy podziękował za przyjęcie budżetu na 2009 rok, który jest bardzo ambitny ale możliwy 
do realizacji. Podziękował wszystkim, którzy nad projektem budżetu się napracowali szczególnie 
Pani Skarbnik Zdzisławie Iwańczuk,  kierownikom referatów i jednostek organizacyjnych, 
pracownikom merytorycznie odpowiedzialnym za realizację zadań, radnym i sołtysom 
zgłaszającym najpilniejsze potrzeby z każdej z miejscowości gminy.  
 
O godz. 1100 na sesję przybył ks. prałat Janusz Łoniewski Dziekan Brański. Przewodniczący Rady 
zarządził przerwę w obradach podczas, której podzielono się opłatkiem i odśpiewano kolędy.  
O godz. 1137 Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. Stan 15 radnych na sali obrad. 
 
Ad.5b)  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 
Kraina Bobra 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy. Poinformował, iż jest to już 
kolejna uchwała w tej sprawie. INNOVA CONSULTING – firma nadzorująca powołanie 
Stowarzyszenia przedstawiła nowy projekt uchwały z niewielkimi poprawkami w treści który 
należy przyjąć.  Nie jest to pomykała ze strony urzędu gminy. Wójt już w tej sprawie 
interweniował, aby w przyszłości przysyłała gminie uchwały o właściwej treści.  
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr 
XVII/137/08 w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Kraina 
Bobra /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
 
Ad.5c) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 
2009. 
 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Wójt Gminy. Poinformował, iż jest to program 
przyjmowany rok rocznie i treść jego jest taka sama jak w ubiegłym roku. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr 
XVII/138/08 w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi  
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2009 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
 
Ad.5d) Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2009 rok. 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy, który powiedział w uzasadnieniu…” ustawa z dnia 
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26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  nakłada na 
Gminę jako zadanie własne obowiązek prowadzenia działań związanych z profilaktyką i 
rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 
alkoholu.  
   Niniejsza uchwała jest wykonaniem obowiązku wynikającego z art.41  ust.2 niniejszej ustawy, 
która określa, że realizacja zadania jest prowadzona w postaci gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych, stanowiącego część strategii rozwiązywania problemów 
społecznych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr 
XVII/139/08 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2009 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
 
Ad.5e) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, który powiedział, że na dzień dzisiejszy przedstawione 
zmiany porządkują  budżet na koniec roku.   
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr 
XVII/140/08 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok. /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokółu/. 
 
Ad.6) Wójt Gminy poinformował, że radni Gminy Klukowo oraz Wójt Gminy Klukowo zwrócili 
się z prośbą o poparcie ich starań o wykreślenie z Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla 
Województwa Podlaskiego zapisów dotyczących lokalizacji planowanego przedsięwzięcia Zakładu 
Selekcji, Segregacji i Produkcji Paliw z Odpadów oraz Składowania Odpadów Azbestowych na 
terenie gminy Klukowo, ujętego w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami dla Województwa 
Podlaskiego na lata 2007-2010.  
Przewodniczący Rady odczytał treść przygotowanego stanowiska rady gminy w powyższej 
sprawie. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 przyjęła swoje 
stanowisko w sprawie planowanego przedsięwzięcia Zakładu Selekcji, Segregacji i Produkcji Paliw 
z Odpadów oraz Składowania Odpadów Azbestowych na terenie gminy Klukowo, ujętego w 
Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami dla Województwa Podlaskiego na lata 2007-2010. 
 /stanowisko rady gminy stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
 
Ad.6)  Brak interpelacji i wniosków radnych. 
 
Ad.7)  Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 
 
Ad.8)  Sprawy różne: 

� Wójt Gminy poinformował, iż tradycyjnie 6 stycznia odbędzie się wspólne spotkanie 
opłatkowe Wójta Gminy ze Związkiem „Solidarność”, w Gminnym Ośrodku 
Upowszechniania Kultury w Kalnicy. Zaproszenia indywidualne zostaną dostarczone w 
terminie późniejszym. 

� Wójt poinformował, że w urzędzie gminy wójt, z-ca wójta, sekretarz, Dyrektor GZK i jego 
zastępca mają służbowe komórki. Na każdej jest promocyjna opłata stała oraz dodatkowo 
limit rozmów darmowych więc urząd nie ponosi dużych kosztów. Można na nie dzwonić we 
wszystkich sprawach urzędowych. 

� Wójt poinformował, że do urzędu zakupiono nowy samochód służbowy dla jednostki 
GOPS. Na wszystkie samochody urzędu czy jednostek organizacyjnych na wyjazdy w teren 
są wystawiane karty drogowe, wszystko jest dokumentowane. Wójt poinformował po raz 
kolejny radnych, że czasami wracając z Bielska Podlaskiego zajeżdża do domu w 
Kadłubówce w celu sprawdzenia czy wszystko jest w porządku, wójt chce aby radni o tym 
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wiedzieli by ktoś widząc to zdarzenie nie tworzył pomówień, że wójt służbowym 
samochodem jeździ do domu. Na zakończenie wójt złożył życzenia udanej zabawy 
sylwestrowej, szczęścia, pomyślności w nowym roku i błogosławieństwa Bożego na każdy 
dzień.   

 
Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1218  zamknął 
obrady XVII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się Kolędą ,,W Żłobie Leży.....’’                                                                                                                              
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


